
                                   tilsluttet 

postadresse: Kneika 5 A, 1167 Oslo 
e: ljanselva@osloelveforum.no     org.nr. 997 867 815  www.osloelveforum.no  org.nr. 983 350 313 

Vi ser på vår virksomhet som en forlenget ”blå-grønn arm” for bydelene Nordstrand, Østensjø og Søndre Nordstrand.
                                    

       
Referat fra årsmøtet på Sagstua 6. februar 2023 

Tilstede:  Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, 
Lars-Evan Pettersson, Arild Hagness, Kjell Hatteland,, Liv Jorunn Eriksen,  
Cato Fiksdal, Trine Steen, Lars Egil Heidem 

Nordstrand, 2023-02-08.     

                  Trine Johnsen (leder)                                 Kjell Hatteland (referent) 
                         (sign.)                                                            (sign,) 

Sak Ansvar

Å1-2023 Konstituering 
• Innkallelsen godkjent 
• velge ordstyrer  (Trine J)  og referent (Kjell H)                       . 
• Velge 2 underskrivere  (leder og referent)

Trine

Å2-2023 Årsberetning 2022 
         godkjent

Sverre/Trine 
J

Å3-2023 Regnskap 2022 
         - godkjent, overskudd kr. 3.746. 
Budsjett 2023 
         - godkjent med overskudd på kr. 2.342

Leif

Å4-2023 Valg 
• Styre - (gjenvalgt) 
• Leder: Trine Johnsen 
• Kasserer: Leif Bertnes 
• Sekretær: Sverre Samuelsen 
• Vara: Torill Syversen

Ordstyrer 

mailto:ljanselva@osloelveforum.no
http://www.osloelveforum.no


                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 6. februar på Sagstua 

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Kopi:  Ida E Hvoslef 

Sak Ansvar

01-1/2023 Referat fra møtet 30.11. godkjent - finnes på hjemmesiden.

02-1/2023 Sagstua 
• ute:   
• Dodør kappes 
• Skigardprosjekt -  positivt fra Kastellet skole? (Lærer sluttet) 

Lofsrud skole? Rektor er interessert, må få avklaring med en av 
lærerne først. Leif har kontaktinfo vedr tidligere leverandør av 
skigarden . Rune Askvik, nå pensjonist, var kontakt fra 
Skogvesenet mot Kastellet skole i sin tid. Bor i Rausjø. 

• inne:  
  

• drift/ansvar/oppgaver: 
 Forslag fra Helge: Bærbuskene ved Sagstua bør beskjæres og 

gjødsles litt slik at de kan bære mer bær.

Sverre 
Trine + +

03-1/2023 Arrangementer/elvevandringer 
• Vinterdag-lørdag 11.2. - avlyst grunnet vanskelige føreforhold, 

utsettes  til 4.3.? 
• Bydelen v/ Elisabeth  Eide ønsker en vandring med innvandrere, 

flyktninger, asylsøkere i mai. Trine tar kontakt. 
• Fuglekasse-snekring 26 mars kl. 1300 – 1500 i samarbeid med 

Miljøagentene/Naturvernforbundet Oslo Sør 
• Fuglelyttertur m/ Erik Kagge 15 mai. Turen avsluttes på Sagstua. 
• Lysvandring til høsten - fra Skraperudtjern til Sagstua? Kan 

arrangementet bakes inn som del av undervisningen for å få større 
deltagelse blant skoleelever? Samarbeid med Østmarkas Venner?

Trine 
Trine 

Sverre



04-1/2023 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bru /

turvei over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger 
som ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: 

forprosjekt laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi 
pådrivere mot bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av 
Grindaker landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - 

sees på når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. 

Nicolay Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle 
samarbeidspersoner.  

• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Må få på plass rutine for å melde om, og få analysert død fisk. 
        Be BYM om råd. Møte avtales.  

Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er 
klare,   ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta 
initiativ hvis saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne 
av forskjellige grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken. 


Vi må ha et møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til 
hvordan vårt fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes 
best mulig. 

Leif/
Marius 

  

Leif

05-1/2023 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke 

mur) og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp.

06-1/2023 Brev/info/møter  
•  OEs visjonshefte for en robust blågrønn politikk skal  presenteres 

16.2. av oss - for Nordstrand og Søndre Nordstrand.  
Østensjø ved Østensjøvannet venner. Info (OE/MiLja-PP) laget. 

•

Trine 
Sverre

07-1/2023 Infoskilt, kart ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og 

Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig 

adkomst.

Arild

08-1/2023 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: kontakt med skoler.  Tore/Trine



Neste møte   27.03.2023   kl 16.45 på Sagstua         Referent TrineJ/Kjell       10.02.2023

09-1/2023 ElveRusken/dugnad 
• Rydding påkrevet. Samme sted som i fjor, dvs rundt P-plassen ved 

Hauketo stasjon. Holder med kun en klasse.
 Trine/Arne

10-1/2023 Økonomi 
• Søke om strøm-støtte? Frist 15.2.  Ikke aktuelt, lite å hente. 
• Sparebank1 / Anders Opsahl - søke støtte til fx. Skigard (?) 
• Kan fisketrappfondts midler låses for ett år av gangen for dermed å 

oppnå en vesentlig bedre rente? 
•  

  

 

11-1/2023 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  
• Vernet område - en «utfordring? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. 
(Eks.Ekebergskråningen ) Vi må sjekke grenser /eierforhold og 
lovens beskyttelseseffekt. Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 
Erik Kagge inviterer til registring av tjuke i Urskogen 13/5.for 
spesielt interesserte. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få fram elva. 
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Tre veltet ved Lja Bro: Må/bør ryddes. BYM orientert v/

parkforvalterne Mallory Holien Mo og  Daniella Fuchs. Trine 
kontakter tomte-eier 

      Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen. 
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Sagdammen) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet».     

• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Leif Harald Ruud (pensjonist) historieinteressert ønsker å holde et 

møte om lokalhistorie rundt Hauketo/Prinsdal. Ønsker å invitere 
MiLja for utveksling av info. 

• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Skifte til egenlagde skiltrammer - ved behov.

   

  

Trine/ 

L-E/Arne L 

Kjell/Liv J 

12-1/2023 Aktuelt 
• «Klasserom i Friluft» 

Besøksbok ønskes av barnehager. Kasse settes opp. Arne har 
postkasse. Laminert front settes på.  Besøksbok kjøpes inn. 

•   
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs - befaring 18.1. fra 

Hauketo. Så på Ljabru Elvepark med ønsker om turvei mot Liadalen. 
Rydde ved Lja bro (privat). OleBjørns plass. Ny tur ønskes. 

• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene. Vi sender strategiplan 
deretter møte. Se også pkt. 6.     

• Kontaktperson i bydelen - elisabeth.Eide@bns.oslo.kommune.no 

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer. Velkommen til nytt 
medlem i MiLja: Lars Egil Heidem. Han godt kjent i området. Jobber som 
lærer. Håkon Berg Sundet og Jan Petter Magnell forespørres. 

Arne 
  

Trine 

Alle



 

 

                          

                            tilsluttet 

                                                            
 
Referat fra MiLja-møte 22. mars på Sagstua 

 
Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 

Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Kopi:  Ida E Hvoslef 
 

Sak  Ansvar  

01-2/2023 Referat fra møtet 6.2. godkjent - finnes på hjemmesiden.   

02-1/2023 Sagstua 

• ute:   
• Dodør kappes. Tak og takrenner/vindskier på uthuset repareres. 
• Skigardprosjekt: Kastellet skole – aktuell lærer sluttet. 

Lofsrud skole? Rektor er interessert,men vår kontaktlærer kan ikke. 
Tore undersøker med Bjørnholt skole. Leif har kontaktinfo vedr 
tidligere leverandør av skigarden. Rune Askvik, nå pensjonist, var 
kontakt fra Skogvesenet mot Kastellet skole i sin tid. Bor i Rausjø. 
 

• inne:  
  

• Drift/ansvar/oppgaver: Dugnad må planlegges og notat på hva 
som må gjøres gjennom året. (prioritetsliste). Kan 
vedlikeholdsansvarlig og hovedansvar for Sagstua legges på 
samme person? Leif, Sverre, Arne og Trine tar en samtale med 
Marius som er nærmeste nabo til Sagstua. 

  Forslag fra Helge: Bærbuskene ved Sagstua bør beskjæres og 
gjødsles litt slik at de kan bære mer bær. Rotsaks i bua, Åse! 

 
 
Sverre 
Trine + +                    

 

03-2/2023 Arrangementer/elvevandringer 

• Vinterdag-lørdag 11.2. - avlyst grunnet vanskelige føreforhold, 

• Bydelen v/ Elisabeth  Eide ønsker en vandring med innvandrere, 
flyktninger, asylsøkere søndag 4. juni kl.13 fra Hauketo. 

• Fuglekasse-snekring 26. mars kl. 1300 – 1500 i samarbeid med 
Miljøagentene/Naturvernforbundet Oslo Sør 

• Fuglelyttertur m/ Erik Kagge 15 mai kl 18 fra Ljabru Hovedgård. 
Turen avsluttes på Sagstua med vaffelsalg. 

• Nordstrand-dagene 6.-11. juni, mulig stand på Sæter 6. juni. 

• Trine går på informasjonmøte med Nordstrand Bydel 27. mars. 
Lysvandring til høsten - fra Skraperudtjern til Sagstua? Kan 
arrangementet bakes inn som del av undervisningen for å få større 
deltagelse blant skoleelever? Samarbeid med Østmarkas Venner? 

 

Trine 

Trine 

 

 
 

 

 
Sverre 

 



 

 

04-2/2023 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   

• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 

• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bru 
/turvei over Urskogen. 

• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 
klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  

• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  
Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 

• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: 
forprosjekt laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi 
pådrivere mot bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av 
Grindaker landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• .Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees 
på når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 

• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 

• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 
Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 

• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 
Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  

• Fisketeller nede ved fisketrappen? 

• Må få på plass rutine for å melde om, og få analysert død fisk. 
        Be BYM om råd. Møte avtales.  

Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   
ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ 
hvis saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av 
forskjellige grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken.  

 
Vi må ha et møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til 
hvordan vårt fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes 
best mulig.  

 
 
 
 
 
 
Leif/Marius 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Leif 

 

05-2/2023 Byggesaker mv 

• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke 
mur) og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 

 

 
 

06-2/2023 Brev/info/møter  
•  26.02.2023 brev sendt Statens Vegvesen, region øst vedr. 

vedlikehold av rensedammen under E6 og forurensning fra 
Røssedalsbekken. 

• 15. mars brev sendt skoler nær Ljanselva. 
• OEs visjonshefte for en robust blågrønn politikk har vi presentert 

for bydelene Nordstrand og Søndre Nordstrand 16.2. Og sammen 
med 
Østensjøvannets venner for Østensjø 27.2. Visjonsdokumentet 
vedlegges digitalt sammen med Oslo Elveforums årsberetning. 
Folkemøte 23. mars på Ljan om lokalt engasjement for miljøet vårt i 
marka (Statens naturoppsyn), Oslofjorden (NIVA) og Ljanselva 
(Trine). Kjuke-registrering i Urskogen 13. mai: Bente Bølstad 
representerer Miljøprosjekt Ljanselva. 

 

  

 



 

 

Amund Kveim, leder i Østensjøvannets Venner tildeles St.Halvard-
medaljen og Miljøprosjekt Ljanselva gratulerer! 

07-2/2023 Infoskilt, kart ol. – 

• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   

• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    

• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 

 
Arild 

 

08-2/2023 Skoler/barnehaver   

• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 

• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 
skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  

• Lærere/undervisningsopplegg: kontakt med skoler. Tore leste opp 
brev sendt skolene med forslag til møter ved Klasserom i friluft 
onsdag19. april eller torsdag 4. mai.    

 
 
 
 
Tore/Trine 

 

09-2/2023 ElveRusken/dugnad 

• Rydding påkrevet. Samme sted som i fjor, dvs rundt P-plassen ved 
Hauketo stasjon. Tatt opp med Rusken. Holder med kun en klasse. 

• 24. April kl. 10 - 12 rydding ved Hvervenbukta og Fiskevollbukta: 
Hallagerbakken skole deltar og Rusken har invitert oss til å være 
med. 

 
 Trine/Arne 

 

10-2/2023 Økonomi 

• Sparebank1 / Anders Opsahl - søke støtte til fx. Skigard (?) 

• Kan fisketrappfondts midler låses for ett år av gangen for dermed å 
oppnå en vesentlig bedre rente? 

•  Må vurdere «Grasrotmidler» - vi er kvalifisert mottaker. 

 
  
 
  

 

11-2/2023 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  

• Vernet område - en «utfordring? MiLja tar intet initiativ her overfor 
kommunen.  

• Urskogen  
Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. 
(Eks.Ekebergskråningen ) Vi må sjekke grenser /eierforhold og 
lovens beskyttelseseffekt. Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 
Erik Kagge inviterer til registring av tjuke i Urskogen 13. mai for 
spesielt interesserte. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få fram elva. Fjerning av uønskede 

arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet? 
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Tre veltet ved Lja Bro: Må/bør ryddes. BYM orientert 

v/parkforvalterne Mallory Holien Mo og  Daniella Fuchs. Tomte-eier 
Christian Raak har gitt tillatelse til felling og fjerning av treet.(Arne) 

      Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen. 
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Sagdammen) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 

 
   
 
 
  
 
Trine/ 
 
 
L-E/Arne L 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet».     

• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Leif Harald Ruud (pensjonist) historieinteressert ønsker å holde et 

møte om lokalhistorie rundt Hauketo/Prinsdal. Ønsker å invitere 
MiLja for utveksling av info 25. April, Velhuset i Hauketo Prinsdal. 
Lars-Evan presenterer elver og bekker i området. 

• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 

• Skifte til egenlagde skiltrammer - ved behov. 

 
Kjell/Liv J 

 

12-2/2023 Aktuelt 

• «Klasserom i Friluft» 
Besøksbok ønskes av barnehager. Arne har satt opp postkasse. 
Laminert front settes på.  Besøksbok kjøpes inn av Trine. 

•   
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene. Se også pkt. 6.     
• Kontaktperson i bydelen - Elisabeth.Eide@bns.oslo.kommune.no 

 
NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer. Velkommen til nytt 
medlem i MiLja: Lars Egil Heidem. Han er godt kjent i området. Jobber 
som lærer. Potensielle kontakter er Håkon Berg Sundet og Jan Petter 
Magnell (når han blir pensjonist). 

 
 
Arne 

  
 
Trine 
 
 
 
 
 

 
 
Alle 

 

 

 
Neste møte  mandag 5. juni 2023   kl 16.45 på Sagstua             referent Trine 22.03.2023           

mailto:Elisabeth.Eide@bns.oslo.kommune.no


                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 5. juni på Sagstua 

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Kopi:  Ida E Hvoslef 

Sak Ansvar

01-3/2023 Referat fra møtet 22.3. godkjent - finnes på hjemmesiden.

02-3/2023 Sagstua 
• ute:   
• Dodør slipt nede og vindskier på uthuset reparert 12.5.
• Skigardprosjekt -   . 

Lofsrud skole? Rektor er interessert, kontaktlærer kan ikke. Tore 
undersøker med Bjørnholt skole. Leif har kontaktinfo vedr tidligere 
leverandør av skigarden . Rune Askvik, nå pensjonist, var kontakt fra 
Skogvesenet mot Kastellet skole i sin tid. Bor i Rausjø. 
Støttet opp.  
Bjørn Selnes kontaktes 

• Hestebeite jevnet 

• inne:  
  

• drift/ansvar/oppgaver: 
 Dugnadsliste lages.  
 Vedllikeholds- og hovedansvar på en person? 
 Forslag fra Helge: Bærbuskene ved Sagstua bør beskjæres og 

gjødsles litt slik at de kan bære mer bær. Rotsaks i bua. 
 Solbær- og ripsbusk kjøpes

Sverre 

Trine/Tore  

Kjell 
Liv J 
Arne 

  

Kjell

03-3/2023 Arrangementer/elvevandringer 
• Fuglekasse-snekring 26. mars kl. 1300 – 1500 i samarbeid med 

Miljøagentene/Naturvernforbundet Oslo Sør, 15 kasser rundt 20 delt. 
• Fuglelyttertur m/ Erik Kagge 15 mai kl 18 fra Ljabru hovedgård. Turen 

avsluttet på Sagstua med vaffelsalg. Nær 30 deltagere, salg kr 850. 
• Bydelen v/C Dypbukt (406 49 790) ønsker en vandring med 

innvandrere, flyktninger, asylsøkere fra Hauketo en dag i juli.  
• Nordstrand-dagene: 6. juni - OleBjørn-utstilling + tur til OBsplass. 
• «Østmarka Trail» lørdag 26. august 
• Friluftslivets uke - 2.-10- sept. - tur 5.9. kl.18 fra Joker til Hvervenbk 
• Lysvandring til høsten - fra Skraperudtjern til Sagstua? Kan 

arrangementet bakes inn som del av undervisningen for å få større 
deltagelse blant skoleelever? Samarbeid med Østmarkas Venner?

Trine 

Trine 

Sverre 

  

Sverre



04-3/2023 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bru /turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Må få på plass rutine for å melde om, og få analysert død fisk. 
        Be BYM om råd. Møte avtales.  

Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   
ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken. 


Vi må ha møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan 
vårt fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
Møte 22. juni kl 13. hos BYM.

Leif/Marius 

  

Leif 

Trine

05-3/2023 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-3/2023 Brev/info/møter 
•  Bydelsinformasjonsmøte 27. mars - om Nordstrandsdagene 
•

Trine

07-3/2023 Infoskilt, kart ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 

Arild

08-3/2023 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine



Neste møte   14.8.         kl 16.45 på Sagstua            referent  Sverre S         08.06.2023

09-3/2023 ElveRusken/dugnad 
• Rydding rundt P-plassen ved Hauketo stasjon.  
• Strandryddedag Hvervenbukta 24.4.  Hallagerbakken skole 
• Steinbråten skole 30.5. vestover fra Sagdammen. 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024

Trine/Arne

10-3/2023 Økonomi 
• Sparebank1 / Anders Opsahl - søke støtte til fx. Skigard- ikke akt nå. 
• Fisketrappfondts midler låst for ett år -  en vesentlig bedre rente.  
• «Grasrotmidler» - er vi kvalifisert mottager? Ikke akt nå. 
•  

11-3/2023 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  
• Vernet område - en «utfordring? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 
Erik Kagge inviterte til registring av tjuke i Urskogen 13. mai for 
spesielt interesserte. 60 med. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Tre veltet ved Lja Bro: Ryddet.   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». Fortsettes nå   

• Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen.  
• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Leif Harald Ruud (pensjonist) historieinteressert holdt møte 25.4. om 

lokalhistorie rundt Hauketo/Prinsdal. MiLja informerte, Lars-Evan 
presenterte våre elver og bekker. 

• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
•  Kontaktperson i bydelen - elisabeth.Eide@bns.oslo.kommune.no 
•

Trine/ 

L-E/Arne L 

Arne 

Kjell/LivJ 

Liv J 

12-3/2023 Aktuelt 
• «Klasserom i Friluft» 

Besøksbok ønskes av barnehager. Kasse på plass! 
• Ny «postkasse» på tavlen ved Hallangerbanen på plass. 
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark ønskes 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene. (Se pkt 6)    

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.   
• Møte 20.6. med «yngre» kl 18-19 på Sagstua.  (Marius og Lasse kan 

komme)

Arne 
Arild 
Lars Egil 
Trine 

Alle 

Trine



                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 16. aug. på Sagstua 

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, Cato Fiksdal, 
Tore Sætre, Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Marius Haugen, 
Lasse Heidem, Arne Andersen 

Kopi:  Ida E Hvoslef 

Sak Ansvar

01-4/2023 Referat fra møtet 5.6. godkjent - finnes på hjemmesiden.

02-4/2023 Sagstua 
• ute:   
• Innbrudd i uthuset 20.7. Dører reparert 25.7. Økser stjålet. 
 Bærbuskene ved Sagstua beskåret og gjødslet. 
 Nye busker innkjøpt. Plantes.  
 Ljå-slått. 
  
• Skigardprosjekt 

Tore undersøker med Bjørnholt skole. Leif har kontaktinfo vedr 
tidligere leverandør av skigarden . Rune Askvik, nå pensjonist, var 
kontakt fra Skogvesenet ifm. Kastellet skole i sin tid.  Bor i Rausjø. 

• inne:  
  

• drift/ansvar/oppgaver: 
 Leif overdrar diverse oppgaver og ansvar: 
 Oppgavelisten OK? Leif og Trine noen kommentarer. 
 Trine takket Leif for Norstransprisen og innsatsen i MiLja. 
 Leif appellerte til deltagere å involvere seg. Gir stor glede. 
 Vedllikeholds- og hovedansvar på en person? 
 Info-plakat om Sagstua oppdatert på nett. Utenfor døren? 
   
 

Sverre/Arne 

Kjell 

Tore  

  

03-4/2023 Arrangementer/elvevandringer 
• NRK TV hadde 30.5. innslag fra fuglevandringen 
• Bydelen v/C Dypbukt (406 49 790) vandring med innvandrere, 

flyktninger, asylsøkere - fra Hauketo tll Hvervenbukta 5. juli. 10 delt + 4 
NAV-ledere. Ny tur til høsten? 

• Nordstrand-dagene: 6. juni - OleBjørn-utstilling + tur til OBsplass. Få 
deltagere 

• 17.aug. tur med lærere fra Hauketo kl 13. OBplass + Liadalen 
• «Østmarka Trail» lørdag 26. august - oppgaver fordelt. 
• Friluftslivets uke - 2.-10. sept. - tur 5. kl.18 fra Joker til Hvervenbk 
• Søndre Aker Historielag ønsker foredrag på høst-møte 
• 11. februar Vinterdag 
• 7.april?  Fuglekassesnekring 

 

Sverre 

Trine/Sverre 

Trine/Sverre 
Leif 
Trine/Lasse 

  

  



04-4/2023 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bro/turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Må få på plass rutine for å melde om, og få analysert død fisk. 
        Be BYM om råd. Møte avtales.  

Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   
ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken. 


• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 
fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
Møte 22. juni kl 13. hos BYM. Fiskedød og Trappefond - ingen avkl.

Leif/Marius 

  

Leif 

Trine/Leif

05-4/2023 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-4/2023 Brev/info/møter 
•  Høringssvar Tunnelmasser Åsland sendt BYM og VAV. 
• Kommuneplanens arealdel mot 2040 
•

Trine

07-4/2023 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 
• Kjuker og sopp i Urskogen - fine bilder lagt ut på hjemmesiden. 

Arild

08-4/2023 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine



Neste møte  25.9. / 30.10. /  28.11.  / 22.1. på Sagstua  referent  Sverre 17.08.2023

09-4/2023 ElveRusken/dugnad 
• BYM har fjernet mye søppel fra Prinsdalsbekken 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024

Liv J 
Trine

10-4/2023 Økonomi 
• Budsjett 2023 justert til et lite underskudd 
• DNB: 6-mnd-rente på 4,36 på «fisketrappengene»  
• OleBjørn-maleri innkjøpt (til Sagstua, kr 1.900)

Leif

11-4/2023 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  
• Vernet område - en «utfordring»? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Tre veltet ved Lja Bro: Ryddet.   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker!  

• Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen.  
• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
•

  

 Arne 

Liv J 

12-4/2023 Aktuelt 
• Nordstrand Bydelspris 2023 til Leif for innsatsen i miljøprosjektet 

og Rotary - gratulerer! 
• Trær velter, skilt festet. Tagging fjernet. 
• Kloakkutslipp nær E6. Meldt av oss 25.7. - ordnet av VAV 
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark ønskes 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene.  
• Ekstremværet Hans slapp vi greit unna  
• Urskogen - kloppene må vedlikeholdes 
• Stort tre stenger Munkerudveien ned mot OleBjørns plass. 

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.   
• Møte 20.6. med «yngre» kl 18-19 på Sagstua.   2 delt.

Arild 
Lasse 
Trine 

Sverre 

Alle 

Trine



                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 25. sept. på Sagstua 

Tilstede  Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Kopi:  Ida E Hvoslef 

Sak Ansvar

01-5/2023 Referat fra møtet 16.8. godkjent - finnes på hjemmesiden.

02-5/2023 Sagstua 
• ute:   
• Bærbuskene ved Sagstua beskåret og gjødslet og nye plantet 
 
  
• Skigardprosjekt -   . 

Tore undersøker med Bjørnholt skole - kan ikkei. Leif har kontaktinfo 
vedr tidligere leverandør av skigarden . Rune Askvik, nå pensjonist, 
var kontakt fra Skogvesenet mot Kastellet skole i sin tid. Bor i Rausjø. 

• inne:  
Dugnad med stramming av møbler 

• drift/ansvar/oppgaver: 
 Info-plakat om Sagstua oppdatert på nett. Utenfor døren rettes. 
   
 

Kjell 

Tore  

  

Sverre/Arne 

03-5/2023 Arrangementer/elvevandringer 
• Bydelen v/C Dypbukt (406 49 790) vandring med innvandrere, Ny tur 

til høsten? Avventer initiativ fra NAV. 
• 17.aug. tur med lærere fra Toppåsen. I Liadalen. Ca 30 delt. 
• «Østmarka Trail» lørdag 26. august, 80 deltagere, litt regn, mindre 

salg Plakat på P-plassen om vaffelsalg ønskes. 
• Friluftslivets uke - 2.-10- sept. - tur 5.9. kl.18 fra Joker til Hvervenbk. 

Fint vær - (kun) 12 deltagere 
• 2024: 11. februar  Vinterdag - sikre frivillige medhjelpere. 
• 7.4.  Fuglekassesnekring kl 13-15 
• 6.5.  fuglesangtur kl 18-20. Senere dato? Avtale med Kagge. 
•

 

Trine/Sverre 

Trine/Sverre 

Trine 

  

  



04-5/2023 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bro/turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Må få på plass rutine for å melde om, og få analysert død fisk. 
        Be BYM om råd. Møte avtales.  

Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   
ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken. 


• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 
fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
Møte 22. juni hos BYM. Fiskedød og trappefond - ingen avklaring.

Leif/Marius 

  

Leif 

Trine

05-5/2023 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-5/2023 Brev/info/møter 
• Kommuneplanens arealdel mot 2040? Kan noen delta? 
• Vannprisseminar 20.9. - info om elveadopsjon gitt. 
•   Søndre Aker Historielag ønsker foredrag på høst-møte 27.11. 18:30 
• Åslanddopenier - forurensing av bekker- vår bekymring sendt

Trine 
Trine

07-5/2023 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 

Arild

08-5/2023 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine



Neste møte   30.10. / 28.11. / 22.1.  kl 16.45 på Sagstua / referent: Sverre      25.09.2023

09-5/2023 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 Trine

10-5/2023 Økonomi 
•  Naturvernforbundet Oslo-sør betaler for fuglekasse-oppbevaring Leif

11-5/2023 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  
• Vernet område - en «utfordring»? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
• Bekkeskilt? Sette opp navneskilt ved møte med Ljanselven? 
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
•   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker!  

• Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen.  
• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: elisabeth.Eide@bns.oslo.kommune.no 
• Myrerbekken åpnes gjennom Åsland? 
• Overvann nederst i Kronveien - overflatebekk under toglinjen? 
•

  

  

Liv J 

Lars-Evan

12-5/2023 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt laget. 

Blåstien på vestsiden benyttes. Litt utbedring gjøres. Fikse nordre 
klopp. Ny søndre klopp vurderes. Kontakte Odd Fjellstad DNT. 

• Mange trær veltet, veier gravet ut. BYM igang i Liadalen 5.9., 
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark ønskes. Skilt 

foreslått. 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
       BYM foreslår okt/nov pga flommen 
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene.   

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.   
•

Lasse 

  

Alle 

 



                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 28. nov. på Sagstua 

Tilstede:     Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem, Ida E Hvoslef 

Sak Ansvar

01-6/2023 Referat fra møtet 25.9. godkjent - finnes på hjemmesiden. 
       (Møtet 30.10. ble avlyst.)

02-6/2023 Sagstua 
• Ute:  

Veien trenger grus.  

• Skigardprosjekt -   . 
Bjørnholt skole - kan ikke. Leif har kontaktinfo vedr tidligere leverandør 
av skigarden . Rune Askvik, nå pensjonist, var kontakt fra 
Skogvesenet mot Kastellet skole i sin tid. Bor i Rausjø. 

• Inne:  
Dugnad med møbler 

• Drift/ansvar/oppgaver: 
 Info-plakat om Sagstua oppdatert på nett. Utenfor døren rettes. 
 Barnehage-bruk - møte med Bydelen - intet hørt  
 

Tore  

  

Sverre/Arne 
Trine 

03-6/2023 Arrangementer/elvevandringer 
• Bydelen v/C Dypbukt (406 49 790) vandring med innvandrere, Ny tur? 

- kontaktet, intet svar 
• 2024: 11. februar  Vinterdag - skaffe frivillige. 
• 7.4.  Fuglekassesnekring kl 13-15 
• 6.5.  fuglesangtur kl 18-20. 
•

 

Trine 

  

  

  



04-6/2023 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bro/turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Må få på plass rutine for å melde om, og få analysert død fisk. 
        OK 

Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   
ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken. 


• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 
fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
- Fx. kontakte Natur VGS om mulighet for kantsikring? 
 

Leif/Marius 

  

Leif 

Trine

05-6/2023 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-6/2023 Brev/info/møter 
• Kommuneplanens arealdel mot 2040?. OE nevner våre dammer + 

flomsikring. 
• Brev om våre ønsker (turvei E9, Ljabru park og turvei/flomvei langs 

Ljabruveien). 
•   
•   Søndre Aker Historielag - fikk info om MiLja på høst-møtet 27.11. 
• Sommerskolen (8.kl.) - vi er blitt spurt om vi kan bidra med 2 

endagerskurs av en interessent. Konkurranse om oppdraget. 
•  

Trine 

Sverre 

Trine/Sverre 
Tore/Trine

07-6/2023 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 

Arild



Neste møte   22.1.2024  kl 16.45 på Sagstua / referent:  Sverre           28.11.2023

08-6/2023 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine

09-6/2023 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 Trine

10-6/2023 Økonomi 
•  Naturvernforbundet Oslo-sør betaler for fuglekasse-oppbevaring 

- Ikke mottatt - kontakter Ingvild
Leif 
Trine

11-6/2023 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  
• Vernet område - en «utfordring»? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
• Bekkeskilt? Sette opp navneskilt ved møte med Ljanselven. 
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
•   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker!  

• Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen.  
• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: elisabeth.Eide@bns.oslo.kommune.no 
• Myrerbekken åpnes gjennom Åsland - uranutslipp? Til etterretning. 
• Overvann nederst i Kronveien - overflatebekk under toglinjen? Sak 06 
•

  

  

Liv J 

Trine 

Lars-Evan

12-6/2023 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt laget. 

Stien på vestsiden benyttes. Fikse nordre klopp. Ny søndre klopp 
vurderes. DNT og Odd Fjelldstad (ØX) «invitert» til samarbeid. 

•
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark ønskes. Skilt 

foreslått. Vi prøveoppsetter et par skilt. 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
        
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene.   

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.   
•

Lasse 
Arne/Sverre 
  

Alle 

 


